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فريدون حسن

چله اضطراب با  پوستر!
ديروز همزمان با مجمع عمومي كميته ملي المپيك كه حضور مهدي 
تاج رئيس فدراسيون فوتبال در آن يك علامت سؤال بزرگ بود، كانال 
خبري فدراسيون فوتبال از پوس��تري با عنوان »40 روز مانده تا جام 
ملت هاي آسيا« رونمايي كرد. پوستري با تصوير مهدي طارمي و عليرضا 

جهانبخش در امتداد يك جاده و در دست داشتن كره زمين. 
طبيعي اس��ت كه تمام علاقه مندان به فوتبال هم از زم��ان آغاز جام 
ملت هاي آسيا اطلاع دارند و هم از تيم هاي حاضر و نحوه برگزاري جام، 
اما سؤال اينجاست فدراسيون فوتبالي كه با افتخار تنها به چاپ و انتشار 

پوستر اقدام مي كند، آيا براي آمادگي تيم ملي هم برنامه اي دارد؟ !
تمام علاقه مندان به فوتبال ضمن اط��لاع از جزئي ترين برنامه هاي جام 
ملت هاي آسيا به اين نكته هم واقفند كه حريفان تيم ملي كشورمان چگونه 
در حال آماده شدن براي حضوري قدرتمند در اين آوردگاه هستند و اين 
را هم مي دانند كه تيم ملي كش��ورمان چگونه در حال آماده سازي است. 
ليگ برتر هفته هاست كه به بهانه واهي حضور سه نماينده ايران در ليگ 
قهرمانان آسيا تعطيل است و تيم ملي هم به چند بازي كم اهميت تداركاتي 
با حريفاني دسته چندم دلخوش است، آن وقت فدراسيون فوتبال تنها به 
اين دل خوش كرده كه هر روز از يك پوستر رونمايي كند و مثلًا روزشمار 
براي شروع جام ملت ها بگذارد، آن هم جامي كه معلوم نيست با اوصافي كه 

برشمرده شد چه سرنوشتي را براي فوتبال ايران رقم خواهد زد. 
فوتبال ايران بيش از پنج دهه اس��ت كه رنگ المپيك را به خود نديده 
و چيزي در همين حدود اس��ت كه رؤياي قهرماني در قاره كهن را در 
سر دارد، اما واقعيتي كه برخلاف تمام شعارها به صورت علاقه مندان 
به فوتبال سيلي مي زند، اين است كه قهرماني و كسب موفقيت در قاره 
كهن با شعار و چاپ پوستر به دست نمي آيد. فوتبال ايران سال هاست 
كه اس��ير چنين بازي هايي اس��ت. سال هاس��ت كه رقبا با برنامه جلو 

مي آيند و ما همچنان در خواب غفلت به سر مي بريم. 
40 روز تا آغاز جام ملت هاي آسيا فرصت باقيست و امروز اصلي ترين سؤال 
اين است كه آيا تيم ملي فوتبال ايران براي رويارويي با حريفان خود در 
قاره كهن آماده است؟ برنامه تيم ملي در اين 40 روز باقيمانده تا شروع 
جام چيست؟ فدراسيون پرادعاي فوتبال كه ديروز هيچ حرفي براي گفتن 
در مجمع عمومي كميته ملي المپيك نداشت، قرار است در اين 40 روز 
باقيمانده چه كاري انجام دهد كه اينگونه از پوستر آن رونمايي مي كند؟ 
واقعيت اين اس��ت كه بايد نگران بود، نگران نتيج��ه اي كه در قطر به 
دس��ت مي آيد. نگران تيمي كه برنامه اي براي مقابله با حريفان آماده 
آس��يايي خود ندارد. نگران تيمي كه تمام دلخوش��ي آن ستاره هاي 
لژيونرش هس��تند تا اگر در بهترين شرايط باش��ند بتوانند گره اي باز 
كنند. نگران تيمي كه نسبت به چهار سال گذشته و قبل تر از آن هيچ 
تغييري نكرده و پيرتر شده و در نهايت نگران تيمي كه فدراسيون تنها 

برايش پوستر چاپ مي كند.

 اعتبارات و ارزان سازي حرف اول ورزش همگاني 

ذهن مردم را بايد تغيير داد
نارضايتي از قرار گرفتن وزنه برداري در بين رشته هاي »متوسط«

هيچ  وقت قول مدال نمي دهيم
بازگردان��دن ورزش ب��ه دوره قب��ل از كرون��ا، 
ارزان س��ازي ورزش و فرهنگ سازي، سه برنامه 
كلي و مهمي بوده كه سينا كلهر، معاون فرهنگي 
و توسعه ورزش همگاني وزارت ورزش و جوانان 
از زمان ورود به وزارت ورزش در برنامه داش��ته 
كه حالا معتقد اس��ت با توجه به بيانات رهبري 
اين برنامه ها از اين پس خيلي جدي تر پيگيري 
خواهد شد، خصوصاً كه وزير هم به برنامه ريزي 
در »گس��ترش ورزش همگان��ي« و همچني��ن 
»توس��عه عدالت مح��ور امكان��ات و تجهيزات 
ورزش��ي« تأكيد دارد: »لزوم نتيج��ه گرفتن از 
فعاليت هاي ورزش همگاني، تراز ش��دن بودجه 
اين بخش با حجم فعاليت هاست، اما در راستاي 
گسترش ورزش همگاني اجراي دو طرح »خيابان 
ورزش« و »ورزش كاركنان دولت« را در برنامه 
داريم. علاوه ب��ر آن، دو برنامه هويتي هم داريم؛ 
اول برنامه ورزش صبحگاهي و عصرگاهي و دوم 
پي��اده روي خانوادگي كه كرون��ا باعث تعطيلي 
آنها ش��ده بود. با اين حال با اقدامات انجام شده 

وضعيت ۷ درصد بهتر از قبل است.«
اما يكي از مسائل مهم به زعم كلهر، ارزان سازي 
ورزش است: »در اين زمينه در دو سال ابتدايي 
فعاليت دول��ت، تعرفه باش��گاه ها را ثابت نگه 
داشتيم. همچنين بخشي از فضاهاي ورزشي 
را در اختي��ار هيئت ه��ا قرار دادي��م كه باعث 
مي شد استفاده از آنها با قيمت ارزان تر باشد يا 
اينكه استفاده از برخي فضاها رايگان شد. البته 

پيگيري ارزان س��ازي ورزش فقط در رابطه با 
مجموعه و فضاهاي در اختيار دولت امكانپذير 
است و نمي توان بخش خصوصي را درگير اين 
موضوع كرد. تغيير ذهنيت و فرهنگ س��ازي 
هم اهميت زي��ادي دارد، چراكه بس��ياري از 
مردم ورزش را لوكس و غيرضروري می دانند 
و به همين دليل بايد ورزش را در سبد ذهنيت 
م��ردم جاي داد. ح��ل اين موض��وع كه نوعي 
معضل براي ورزش همگاني است به فضاسازي 
محيطي و فرهنگ سازي نياز دارد. اين موضوع 
را طي دو سال گذشته به صورت جدي دنبال 
كرديم و حال با توجه به تأكيدات مقام معظم 
رهبري در پيگيري آن جديت بيشتري به خرج 

مي دهيم.«
كلهر، معاون فرهنگي و توسعه ورزش همگاني 
وزارت ورزش ام��ا تأكيد دارد كه تراز ش��دن 
اعتبارات با برنامه هاي همگاني اهميت بسيار 
دارد: »۱4 هزار هيئت و ۲۷0 رشته داريم اما 
بودجه تخصيصي اصلًا تناسبي با اين وسعت 
جامعه و حجم فعاليت ها ندارد. هميشه ورزش 
همگاني در سايه ورزش قهرماني بوده و حتي 
بخشي از اعتبارات اين بخش هم صرف ورزش 
قهرماني ش��ده اس��ت. براي گسترش ورزش 
همگاني بايد ميان اعتب��ارات و فعاليت هاي 
اين بخ��ش ت��وازن لازم ايجاد ش��ود، چراكه 
ورزش همگاني به طور مس��تقيم با س��لامت 

مردم جامعه ارتباط دارد.«

سجاد انوش��يرواني از قرار گرفتن وزنه برداري 
در بين رش��ته هاي »متوس��ط« راضي نيست. 
كميته  ملي المپيك با توجه به عملكرد تيم هاي 
ملي در بازي هاي آس��يايي هانگژو، رشته هاي 
حاضر در اين رويداد را به چهار دس��ته تقسيم 
ك��رد؛ خيلي خوب، خ��وب، متوس��ط و دور از 
انتظار )ضعيف(. در اين بين نتايج وزنه برداران 
كش��ورمان در بازي هاي هانگ��ژو ضعيف تر از 
حد انتظار ب��ود. كاروان ۱0 نف��ره وزنه برداري 
متش��كل از هفت مرد و س��ه زن، تنها موفق به 
كس��ب يك مدال نقره ش��د. علي داوودي تنها 
مدال آور وزنه برداري ايران در المپيك آسيايي 
بود تا ضعيف ترين نتيجه اين رش��ته در شش 
دوره اخير بازي هاي آس��يايي به ثبت برسد. از 
بازي هاي ۲000 بوس��ان تا ۲0۱8 جاكارتا اين 
رشته همواره موفق به كس��ب مدال طلا شده 
بود، اما در هانگژو تنها يك نقره به دست آورد، 
به همين خاطر كميته ارزياب��ي، وزنه برداري را 
در بين رشته هاي متوس��ط قرار داد. بااين حال 
رئيس فدراس��يون وزنه برداري به اين مس��ئله 
معترض اس��ت. سجاد انوش��يرواني در حاشيه 
مجمع عموم��ي كميته به اين موضوع اش��اره 
كرد و گفت: »وزنه برداري متوس��ط نبود، اين 
ارزيابي بازي هاي آس��يايي هانگژو است. براي 
آن مس��ابقات از قبل پيش بيني ش��ده بود كه 
وزنه برداري مدال طلا نداش��ته باشد. مطمئن 
باش��يد با برنامه ريزي كه انجام داديم، قطعاً در 

۲0۲6 كار بزرگي انجام خواهيم داد. نگاه كميته 
المپيك اينطور نيست و شرايط وزنه برداري را 

درك و به صورت ويژه به ما نگاه مي كنند.« 
طبق اعلام كميته  مل��ي المپيك، اين نهاد قرار 
است در راستاي حمايت از فدراسيون ها بودجه 
بيشتري به آنها پرداخت كند تا ورزشكارانشان 
در مسير كس��ب س��هميه المپيك مشكلات 

كمتري داشته باشند. 
انوش��يرواني در اين خصوص گفت: »اين لطف 
كميته المپيك اس��ت كه اين اعتبار مضاعف را 
در نظر گرفتند. قطعاً مش��كلات ما را مي دانند 
و با اينكه دو، س��ه برابر اعتبارات ما اضافه شده 
بود، مي دانند مشكلات زيادي داريم. اين كمك 
زمينه اي مي شود تا براي المپيك بهتر و بيشتر 

كار كنيم.« 
با توج��ه ب��ه ح��ال و روز وزنه برداري كش��ور، 
ملي پوش��ان اين رش��ته براي كس��ب سهميه 
المپيك كار س��ختي پيش رو دارند. انتظارات از 
وزنه برداري زياد اس��ت، اما در س��ال هاي اخير 
ش��اهد افت ركوردها و كاهش مرغوبيت رنگ و 
تعداد مدال ها بوديم. در فاصله باقيمانده تا شروع 
بازي ه��اي المپيك ۲0۲4، رئيس فدراس��يون 
وزنه برداري بر غيرقابل پيش بيني بودن كسب 
مدال در اين رويداد تأكيد كرد: »كسب مدال در 
المپيك هيچ وقت قابل پيش بيني نيست، ولي ما 
از سال قبل براي المپيك برنامه  ريزي كرديم و 

قدم اول را هم در رياض خوب برداشتيم.«

دنيا حيدري

 گوش  پايه ها 
از شنيدن  شعار  پر است

پاي��ان كار ياران عب��دي در جام جهان��ي زير ۱۷ س��اله هاي اندونزي 
حسرت عميقي را به دنبال داشت، نه چون تيم نوجوانان در مقدماتي و 
جام جهاني عملكرد مثبت و قابل قبولي داشت و مي توانست به مراحل 
بالاتر راه يابد، بلكه بدان جهت كه جام جهاني۲0۲3 اندونزي پايان كار 
و درخشش شاگردان عبدي بود. سرنوشتي كه پيشتر گريبان نوجوانان 
ديگر را در سال ها و سال هاي قبل تر گرفته بود. اما با وجود تجربه هاي 
تلخ گذش��ته و واقعيتي كه نمي توان انكار كرد، آقايان همچنان شعار 
حمايت مي دهند. حمايتي كه هرگز صورت نگرفته كه اگر گرفته بود، 
امروز بايد شاهد حضور ستاره هاي سابق تيم نوجوانان در رده هاي بالاتر 
بوديم. س��تاره هايي كه اندك زماني كوتاه بعد از ش��كوفايي به دست 
فراموشي سپرده شدند و شايد حتي براي هميشه از صحنه فوتبال كنار 
رفتند. نوجواناني كه مي توانستند آينده فوتبال كشور را تشكيل دهند، 
اما هيچ حمايتي از آنها براي ادامه اين مسير صورت نگرفت. به همين 
دليل هم هست كه صحبت هاي نبي، نايب رئيس اول فدراسيون فوتبال 
هيچ روزنه اميدي ايجاد نمي  كند، چراكه گوش پايه هاي فوتبال ايران 

از شنيدن اين شعارها پر است. 
براس��اس گفته هاي نايب رئيس اول فدراس��يون فوتبال قرار است 
جهت حض��ور بازيكن��ان تيم مل��ي نوجوان��ان در رده هاي س��ني 
بالات��ر، برنامه ري��زي دقيقي صورت گي��رد، اما بي تردي��د آنچه در 
راس��تاي حمايت از اين تيم گفته مي ش��ود كمافي السابق شعاري 
بيش نيس��ت. همان ش��عاري كه بعد از رس��يدن تيم چمنيان به 
يك چهارم جام جهاني نيز داده شد، اما هرگز به مرحله اجرا درنيامد 
تا استعدادهايي كه چمنيان به عرصه ظهور رسانده بود يكي پس از 
ديگري پرپر و به دست فراموشي سپرده شوند. سرنوشت تلخي كه 
بي ترديد يقه ياران عبدي را هم خواهد گرفت. نوجواناني كه برزيل 
را به زانو درآوردند، اما بي ترديد نمي توانند مسئولان فوتبال كشور را 
متقاعد كنند كه به جاي شعار دادن از آنها حمايت كنند تا فردايي 

روشن را براي فوتبال ايران ترسيم كنند!
هيچ ترديدي نيس��ت كه تك تك ياران عبدي مي توانند ستاره هايي 
قابل اتكا در رده هاي بالاتر باشند. عملكرد نوجوانان نشان داد كه آنها 
حرف هاي زيادي ب��راي گفتن دارند و در س��ال هاي آينده مي توانند 
پش��توانه اي قوي براي تيم جوانان، اميد و حتي بزرگس��الان باشند، 
اما طي كردن اين مس��ير نياز ب��ه حمايتي قاط��ع از پايه هاي فوتبال 
ايران دارد. پايه هايي كه براي ادامه مسير موفقيت نياز به برنامه ريزي 
اصولي و نگاهي ويژه دارند، اما آنچه در تمام اين سال ها از مسئولان در 
خصوص پايه هاي فوتبال ايران ديده ايم جز مشتي شعار و وعده هاي 
عملي نشده، نبوده است. وعده هايي كه اگر اجرايي شده بودند امروز 
ش��اهد بيش از نيم قرن حس��رت حضور اميدها در المپيك نبوديم. 
اميد هايي كه بايد از همين نوجوانان تغذيه شوند، اما آيا اينطور بوده 
است؟ پاسخ اين سؤال را با نگاهي گذرا به سرنوشت تيم چمنيان كه 
تا يك چهارم جام جهاني نوجوانان نيز پيش رفته بود و پايان تلخ ياران 

عنايتي در مسير صعود به المپيك مي توان دريافت.

اشرف رامين    خبر دنيا حيدري    بازتاب

بعد از ديدار نس��اجي ايران و الهلال عربس��تان، صادق درودگر، 
مديرعامل باشگاه نساجي از سمت خود استعفا كرد و هيئت مديره 
باشگاه بعد از اين تصميم با استعفاي او موافقت كرد. با نظر اعضاي 
هيئت مديره حميدرض��ا بايندريان، نايب رئي��س هيئت مديره 
با حفظ س��مت به عنوان سرپرس��ت مديرعاملي باشگاه نساجي 

منصوب و از امروز كار خود را آغاز كرد.

سرپرست جديد نساجي معرفي شد

در حالي كه بامداد روز جمعه هفته گذشته رينالدو فونتس، مربي 
كوبايي ۵0 س��اله براي هدايت تيم ملي بوكس به ايران آمد، گفته 
مي شود اين مربي گزينه اصلي هدايت تيم ملي نيست و فدراسيون 
همچنان به دنبال خوان باتيستا فونتاناست. نكته جالب اينجاست 
كه درخواست مربي كوبايي مدنظر فدراسيون بوكس براي هدايت 
تيم ملي بسيار عجيب اس��ت و قيمت او هم خيلي بالاست. به طور 
مثال فونتانا درخواس��ت حضور در حداقل ۱0 تورنمنت تداركاتي 
در طول سال و برگزاري بيش از هشت اردوي مشترك با تيم هاي 
صاحب سبك بوكس دنيا را داشته كه بعيد به نظر مي رسد مسئولان 

فدراسيون بوكس توانايي انجام اين كار را داشته باشند. 

بوكس همچنان به دنبال فونتانا

هفته دهم ليگ برتر واليبال عصر امروز با هفت ديدار در ش��هرهاي 
اردكان، گرگان، س��يرجان، رفس��نجان، گنبد، اسلامشهر و رامسر 
پيگيري مي ش��ود. در جريان بازي هاي اين هفته، ايفاسرام اردكان 
ميزبان گيتي پسند اصفهان اس��ت. پاس گرگان در اين شهر مقابل 
سايپا تهران قرار مي گيرد. فولاد س��يرجان ايرانيان از پيكان تهران 
پذيرايي مي كند. در رفسنجان مس با چادرملو اردكان روبه رو مي شود. 
شهرداري گنبد و شهداب يزد در گنبد به مصاف هم مي روند. طبيعت 
در تهران ش��هرداري اروميه را پيش رو دارد و در نهايت هم هورسان 

رامسر و نيان الكترونيك خراسان در رامسر به مصاف هم مي روند.

ليگ واليبال در ايستگاه دهم

اعض�اي مجم�ع كميته  مل�ي المپيك پش�ت 
درهاي بس�ته مس�ائل مهم و حس�اس ورزش 
را بررس�ي كردن�د. پنج�اه و دومي�ن مجم�ع 
عموم�ي كميته  مل�ي المپي�ك روز گذش�ته 
در غي�اب وزي�ر ورزش برگ�زار و گزارش هاي 
مال�ي و عملك�رد كاروان اي�ران در بازي هاي 
آسيايي ارائه ش�د. حضور زهرا اينچه درگاهي 
به عن�وان نماينده فدراس�يون ژيمناس�تيك 
از جمل�ه نكات حائ�ز اهميت اين جلس�ه بود. 
در روزي كه اصحاب رس��انه در س��الني ديگر از 
طريق مانيتور اتفاقات مجمع را رصد مي كردند، 
مطرح ش��دن بحث نبود مركز حكميت و داوري 
در ورزش كش��ور و همچنين مس��ائل مربوط به 
تذكرات جدي IOC، باعث شد مسئولان كميته 
براي بررسي هرچه دقيق تر آنها اقدام به قطع صدا 

و تصوير سالن خبرنگاران كنند. 
   سختي كار

خسروي وفا بهتر از همه مي دانست در اولين مجمع 
عادي كه رئيس كميته  ملي المپيك ايران است، 
چه چالش هاي مهمي مطرح مي ش��ود، به همين 
خاطر بود كه در صحبت هاي اولي��ه خود و بعد از 
آنكه علت غيبت كيومرث هاشمي را توضيح داد از 
سختي كار در كميته گفت: »هيئت اجرايي ثابت 
كرده  انگيزه زيادي براي كار دارد. من هم با انرژي 
مضاعف كار را در كميته المپيك ش��روع كردم و 
بايد تأكيد كنم حج��م كاري كميته المپيك قابل 

قياس با كميته ملي پارالمپيك نيست.«
   ارزيابي رشته ها

دبيركل كميته نيز شرح حالي از عملكرد اين نهاد 
در بحث بودجه، بازي هاي آسيايي و حقوقي داد. 
مناف هاش��مي خلاصه اي از بودج��ه كميته  ملي 
المپيك ارائه داد و اش��اره اي هم به نتايج كاروان 

شهيد حججي در بازي هاي هانگژو داشت:  »كميته 
در شرايطي با مديريت جديد كارش را شروع كرد 
كه شرايط ساختاري و بودجه اش براي همه روشن 
بود. س��ال گذش��ته ۲3۹ ميليارد تومان بودجه 
اعتباري داشتيم و در شش ماه دوم اين بودجه به 
8۲0ميليارد افزايش پيدا كرد. همچنين بازي هاي 
آسيايي با يك سال تأخير برگزار شد و تحت تأثير 
مسائل مختلف كش��ور قرار گرفت. كاروان شهيد 
حججي در حوزه لباس حاشيه اي نداشت. در اين 
دوره با ۵4 مدال، هفتم شديم و اگر سه، چهار مورد 
ناداوري اتفاق نمي افتاد تعداد طلاهايمان افزايش 
پيدا مي كرد. طبق اعلام كميته، ارزيابي رشته ها 
از نظر عملكرد به چهار دس��ته تقسيم مي شوند؛ 
كش��تي، واليبال، ووش��و، كوراش، ژيمناستيك، 
صخره نوردي و شطرنج خيلي خوب. دووميداني، 
اسكيت، دوچرخه سواري، كاراته، تنيس روي ميز 
نيز خ��وب. تكواندو، وزنه برداري، شمش��يربازي، 
قايقران��ي و كب��دي متوس��ط و هندبال، ش��نا، 
بسكتبال، شيرجه، سواركاري، تيراندازي، تنيس، 
جودو، جوجيتسو، فوتبال و تيروكمان هم دور از 

انتظار يا همان ضعيف بودند. 
   حقوق المپيكي ها 

به گفته رئيس كميت��ه  ملي المپي��ك از ابتداي 
آذرماه ورزش��كاران المپيكي حق��وق ۱۵ ميليون 
توماني دريافت مي كنند: »امس��ال كف حقوق را 
۱۵ ميليون گذاش��تيم و بابت سهميه ۵0 ميليون 
تومان پ��اداش مي پردازي��م. به عن��وان مثال هم 
حس��ن يزداني ۱۵ ميليون مي گي��رد و هم هانيه 
رستميان، ولي س��وابق كس��ب مدال يزداني در 
گذش��ته تأثيرگذار خواهد بود و ش��ايد حقوقش 
به 3۵ ميليون تومان هم برسد. هر ورزشكاري كه 
شانس كسب مدال نباشد، ولي در المپيك مدال 

بگيرد همه اين ۲00 ميليون به او پرداخت خواهد 
شد. طبق مصوبه هيئت اجرايي، پرداخت حقوق ها 

از اول آذرماه در نظر گرفته شده است.«
   آغاز حواشي

صحبت هاي فروتن، رئيس كميس��يون اخلاق در 
خصوص تش��كيل مركز حكميت و داوري ورزش 
شروع حواش��ي مجمع بود. فروتن تأكيد كرد اين 
مركز در ۹ كشور تأسيس شده است، اما در كشور 
ما مغفول مانده و سه ماه پس از تشكيل اين مركز 
اساسنامه توس��ط هيئت اجرايي بررسي و تصويب 
شد. بعد از اين صحبت ها، رئيس فدراسيون كشتي 
كه با تأخير به جلسه آمده بود وارد گود شد. عليرضا 
دبي��ر از همه اعضاي مجمع خواس��ت اس��تقلال 
فدراس��يون ها را زير س��ؤال نبرند: »اساس��نامه از 
اختيارات مجمع است، نه هيئت رئيسه. اين مسئله 
را به رأي  نگذاريد و اس��تقلال را از فدراس��يون ها 
نگيريد. خود فدراسيون ها كميته انضباطي دارند.«

اينچه درگاهي، نماينده فدراسيون ژيمناستيك و 
هادي ساعي، رئيس فدراسيون تكواندو هم پشت 
دبير درآمدند و از صحبت هاي او حمايت كردند. 
پس از آن بود كه خبرنگاران حاضر در ساختمان 
كميته از ديدن و ش��نيدن اتفاقات مجمع محروم 
شدند. اينچه درگاهي كه با دعوتنامه رئيس كميته 
در مجمع حضور داشت با اشاره به بحث استقلال 
فدراسيون ها اظهار داشت: »استقلال فدراسيون ها 
پيشنهاد عليرضا دبير و هادي ساعي بود و نظر من 
هم اين بود اگر بحثي از كميته اخلاق يا كميسيون 
اخلاق مي خواهد در فدراسيون ها مطرح شود بهتر 
است خود فدراسيون ها به صورت يك تشكيلات، 
كميته اخلاق تش��كيل بدهند و اي��ن كميته در 
مواردي كه لازم اس��ت ارتباطش را با كميسيون 

اخلاق كميته ملي المپيك برقرار  كند.«

   علت قطع صدا
طرح موضوعات��ي در مورد ايج��اد مركز حكميت، 
داوري در ورزش و هش��دارهاي كميته بين المللي 
المپيك در خصوص اخذ وثيقه مالي از ورزشكاران 
و برخي نكات ديگر، علت قطع صدا و تصوير مجمع 
براي خبرنگاران اعلام شد. هاشمي، دبيركل كميته 
در جمع خبرنگاران اين مس��ئله را اعلام كرد:  »در 
مورد موضوع ايجاد مركز حكميت و داوري كه توسط 
كميس��يون اخلاق مطرح شد، دوس��تان مخالفت 
نكردند، بلكه ابهامات و ايراداتي گرفتند كه از دستور 
جلس��ه خارج و قرار ش��د مجدداً در هيئت اجرايي 
مطرح ش��ود. اگر هيئت اجرايي تصوي��ب كند، در 
مجمع آتي در سال ۱403 بررسي مي شود. در مورد 
قسمتي كه صدا قطع شده كه طبيعتاً هم بايد قطع 
مي شد، موضوعاتي بود كه رئيس كميته ملي المپيك 
ملاقاتي با توم��اس باخ، رئيس كميت��ه  بين المللي 
المپيك داشت. اين موضوعات در مورد ضمانت هاي 
مالي و برخي از نكات ب��وده كه مهم ترين آن مربوط 
به ضمانت هاي مالي بود و قرار شد تمام فدراسيون ها 

راهكارهايي را در اين زمينه پيشنهاد دهند.«
   مصلحت كشور و ورزش

مناف هاش��مي همچنين حضور اينچه درگاهي 
در مجمع عمومي را به مصلحت ورزش و كشور 
خواند: »تصميمي كه رئيس كميته و وزير ورزش 
و جوانان گرفتند به مصلحت ورزش كشور است. 
چيزي كه به مصلحت ورزش كشور و ورزشكاران 
است، حتماً تصميم درس��تي است. شايد من به 
شخصه يا شخص ديگري از آن ناراحت باشيم، اما 
مصالح كشور مهم تر است. تصميم جمعي بود و 
براي اينكه اين فدراس��يون تعليق نشود اين كار 
را انجام داديم كه كار سنگيني بود و ای كاش دو 

سال پيش اتفاق مي افتاد.«

شميم رضوان 

شكست دختران هندبال مقابل ژاپن 

پاكدل: هدفمان ارتقای 
سطح كيفي تيم است

س��ومين شكس��ت بانوان هندبال ايران در رقابت هاي قهرماني جهان 
مقابل ژاپن رقم خورد. تيمي كه تاكنون در ۲۱ دوره مسابقات قهرماني 
زنان جهان حضور داشته، برخلاف بانوان ايران كه دومين حضور خود 

در اين رقابت ها را تجربه مي كنند. 
تيرماه امسال بود كه شاگردان قانع با برتري مقابل قزاقستان، آخرين 
حريف خود در هفدهمين دوره مسابقات قهرماني جوانان آسيا در رده 
پنجم آسيا ايس��تادند و موفق به كسب س��هميه حضور در مسابقات 
قهرماني جهان شدند، آن هم در شرايطي كه پيش از آن نيز هنگ كنگ 
و ازبكستان را شكس��ت داده بودند تا براي بار دوم حضور در قهرماني 

جهان را تجربه كنند. 
اما در بيست و ششمين دوره مسابقات قهرماني زنان جهان كه از ۹ تا ۲6 
آذر به ميزباني سه كشور نروژ، دانمارك و سوئد در حال برگزاري  است، 
قرعه سختي به نام دختران هندبال ايران افتاد. دو تيم اروپايي لهستان 
و آلمان و همچنين ژاپن حريفان تيم هندبال بانوان ايران در قهرماني 
زنان جهان بودند. حريفاني قدر با كوله باري از تجربه كه نشان از سختي 
كار ياران قانع در اين دورزه از رقابت هاي قهرماني جهان داشت. لهستان 
نخستين حريف بانوان هندبال ايران بود كه به برتري 3۵ بر ۱۵ رسيد. 
دومين حريف ايران، آلمان بود كه ۲۵ بر ۱۵ تيم هندبالمان را شكست 
داد و آخرين حريف هندبال بان��وان نيز ژاپن بود كه س��ومين و البته 
سنگين ترين باخت را به ايران تحميل كرد. شاگردان خديجه قانع برابر 
تنها حريف آس��يايي خود در اين گروه 4۲ بر ۱0 شكست خوردند. اما 
بي ترديد سه شكستي كه در اين دوره از رقابت ها به نام هندبال بانوان 
ايران ثبت شد تجربيات زيادي را براي آنها به دنبال داشت، تجربياتي 
كه  در آينده مي تواند كمك شاياني براي هندبال بانوان ايران باشد. در 
همين راستا پاكدل، رئيس فدراس��يون هندبال نيز تأكيد مي كند كه 
هدف از حضور دخت��ران در رقابت هاي قهرماني زن��ان جهان، ارتقاي 
سطح كيفي آنها بوده است: »مسابقات جهاني يك عرصه بزرگ است. 
كار بزرگي صورت گرفت و تيم دختران ما براي دومين سال به مسابقات 
جهاني راه پيدا كردند. ش��ايد تا همين هفت، هشت سال پيش كسي 
انتظار نداشت كه تيم دختران ما در مسابقات جهاني شركت كند. يكي 
از هدف گذاري هاي ما اين بود كه ارتقاي فني داش��ته باشيم. تيم هم 
تا حدود زيادي جوان شده و از نظر فني در دو بازي اول نسبت به جام 
جهاني قبل��ي و بازي هايي كه با تيم هاي ب��زرگ اروپايي انجام داديم، 
وضعيت بهتري داشتيم. نس��ل خوبي پشت س��ر اين تيم است و اگر 

حمايت شود مي توانيم در آينده وضعيت بهتري داشته باشيم.«
مينا وطن پرس��ت، هانيه ل��ك، آرزو محمدي، س��اناز رجب��ي، مائده 
عشاقي، فاطمه مريخ، ستاره رحمانيان، اسرا زندي، آرزو كياني آرا، بهار 
ايزدگشب، عطيه شهس��واري، زهرا فقيهي، نسترن گودرزي فراهاني، 
فاطمه خليلي بهفر، حديث نوروزي و مهربان بدوي ۱6 ملي پوش هندبال 
بانوان در اين دوره بودند كه در ميان آنها فاطمه مريخ قبل از آغاز اين 

رقابت ها در بين ۱0 بازيكن برتر قرار گرفته بود.

 وقتي صدا  و تصوير 
براي  رسانه ها  قطع  شد!

 روايت » جوان« از مطرح شدن 
موضوعات حساس در مجمع عمومي 
كميته  ملي المپيك 

شيوا  نوروزي
      گزارش  یک

به نظر ش�ما مهدي تاج به چی فكر مي كنه؛ حتماً با 
خودش مي گه: »المپيك؟ اي�ن ديگه يعني چي؟« 
تقصيري هم نداره، فوتبالي كه 52 ساله رنگ المپيك 
به خودش نديده، چكار به اين بازي ها داره، فقط بايد 
رفت و ديد اوني كه براي مهدي ت�اج كارت دعوت 
فرستاده بوده كيه. بابا اين بنده خدا هيچ تعريفي تو 
ذهنش ار المپيك نداره، حالا شما آوردينش وسط 
اين همه آدم المپيكي با كلي افتخار و مدال، معلومه 
كه اينجوري هنگ مي كنه. حالا خودمونيم، تاج واقعاً 
خجالت نكش�يد كه بي هيچ ثمره اي رفت نشست 

وسط اين همه مدال آور و افتخارآفرين.

فوتبال را به المپيك چكار!

قاب


